
Izgube redčijo
proizvodnjo opeke

Ne samo pri nas, ampak tudi drugod po Sloveniji, je
opekanka industrija v hudih težavah. Otepa se e izguba-
mi, pomanjkanjetn energije, zastarekMtJo in obrablje-
noatjo opreme in fe ikn. Vse to velja (ndi za SCT-jev
tozd Opekame, ki je moral pred parimi mesed ustaviti
proizvodnjo v MengSu, vprafljtva pa je tudi proizvodnja
v obratu Indop. Še posebno v zadnjem £asu so težave &e
večje, saj je opekanka industrija doMvab pnmalo ma-
zuta, ohladUev tiioebke ped pa pomeni še dodatne stro-
Ske oztroma izgube.

Dejstvo je, da opeko pokupijo večinoma zasebniki -
90 odstotkov - in le majhen del je porabi gradbeništvo.
Seveda pa to ne pomeni, da je vseeno, če opeko proizva-
jamo ali ne. Verjetno ne bi bilo prav, če bi morali vso
pripeljati iz drugih jugoslovanskih republik. Po drugi
strani pa je težko vzdrževati industrijo, ki ne more in ne
more zlesti na zeleno vejo.

SCT-jeva Opekarne že tri leta poleg opeke »pridobi-
vajo« tudi izgube, ki so iz leta v leto večje. V minulih
letih, ko je bil položaj gospodarstva veliko boljši in
gradbeniitvo še ni imelo problemov, tudi pokrivanje
izgub takih »priveskov« kot so opekame, ni pomenilo
večje obremenitve. Zdaj, ko gradbeništvu ne gre več
dobro, so tiste stare milijarde še kako pomembne. Po
drugi strani pa je res, da se matična delovna organizacija

z Opekarnami ni kaj dosti ukvarjala in je le pokrivala
izgube, pri razvoju in obnovi tako opreme kot tudi
tehnologije in drugih stvari pa ni sodelovala. Tako je zdaj
položaj tak, da tudi naložba v višini 120 milijonov dinar-
jev, s katero bi izboljšali kakpvost izdelkov in delovne
pogoje ter povečali količino izdelkov, ne zagotavlja ren-
tabilnosti. Velika ovira so namreč prenizke cene oziroma
previsoki stroški za izdelavo opeke in zadrževana malo-
prodajna cena.

Člani našega izvršnega sveta, ki so o težkem položaju
Opekarn razpravljali ničkolikokrat, so tudi tokrat dejali,
da bi bilo treba analizirati položaj celotne opekarske
industrije pri nas, in iskati skupne rešitve. Ne nazadnje bi
morali tudi uskladiti cene, čeprav bi to prizadelo porab-
nike. Prav zato so obenem predlagali, da bi skušali s
stanovanjsko komunalno banko najti rešitev, da bi za
nakup opeke potrošniki dobili boljše kredite pod ugo-
dnejšimi pogoji. Ta trenutek je dejstvo, da se je zradi
nižanja življenjskega standarda tudi povpraševanje po
opeki zmanjšalo, kar pa ne pomeni, da čez nekaj let
opeke ne bomo spet potrebovali - še v večjih količinah.
Proizvodnjo je treba torej obdržati, dogovoriti pa se bo
treba, kje bo kdo delal in kaj bo kdo delal. Torej bi
morali uskladiti tudi razvoj in proizvodne programe na-
ših opekam.


